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omitidos -sustituidos por asteriscos (*)- en cumplimiento del Reglamento General de Protección de
Datos (UE) 2016/679.

ACTA - CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL
SUD

SESSIÓ ORDINÀRIA CONSELL DE DISTRICTE DE LA JUNTA MUNICIPAL DE
POBLES DEL SUD DEL DIA 13 DE DESEMBRE DE 2021

En l'Ajuntament de Valencia davall la presidencia del Sr. Borja Sanjuan, i en compliment
del que es disposa en el Reglament Orgánic de Govern i Administració del Ajuntament de
Valencia en el seu titol V, capitol II, articles 73 i següents, es va reunir en sessiò ordinaria el
Consell de Districte de la Junta de Pobles del Sud, amb l'assitència dels membres designats pels
diferents grups municipals i nomenants per resolució de l'Alcalde i que formen part del mateix,
pel grup municipal Compromís el Sr.Ernesto Peris Bru; la Sra Raquel Romero Soler i el Sr. Elies
Ibañez i del Amo ; pel grup municipal Socialista el Sr. Francisco Jose Bayona   Trivaldos; pel
grup municipal Popular el Sr.Fernando Molina Bellido i  la Sra. Cristina Peris Planells ; pel grup
municipal Ciudadanos la Sra. Mar Velarte Quilis:   i pel grup municipal VOX el Sr. Vicente
Quilis Castelló, actuant com a secretari Francisco Martín Cruz  per a tractar els assumptes de la
convocatoria de l'ordre del día. 

Oberta la sessiò del Consell pel President, s'examinen els assumptes que figuren en l'ordre
del día i s'adopten els següents acords.

  En primer lloc el president manifesta que exercirà en la sessió el seu dret al vot,  per
l'absència del vocal Pepe Caballer Torrent, per motius de salut, d'acord amb l'informe emés per la
Secretaria General.
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1 RESULTAT: APROVAT
ASSUMPTE:
Aprovació acta sessió 13 d'octubre

Es procedeix a aprovar l'acta de la sessió anterior per unanimitat

2 RESULTAT: APROVADA PROPOSTA ALTERNATIVA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 5
ASSUMPTE:
Moció presentada pel Grup Municipal Partit Popular sobre falta de Serveis Sanitaris en els
Pobles del Palmar, El Perellonet, Pinedo i El Saler.

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - PORTAVEU ADJUNTA - GRUP
MUNICIPAL POPULAR

MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS VOCALES CRISTINA PERIS Y FERNANDO
MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUR EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR

 

Los vecin@s y asociaciones vecinales de les Pobles de El Palmar, El Perellonet, Pinedo y
El Saler llevan denunciando durante mucho tiempo la precaria situación existente en sus
consultorios auxiliares médicos. 

La falta de personal sanitario, la insuficiente prestación del servicio de pediatría por la
jubilación del pedíatra, el deterioro de sus instalaciones o la falta de servicio de urgencias son
algunas de sus continuas reinvidicaciones. 

La falta de planificación en cubrir las bajas del personal médico en dichos consultorios
hacen inviable una prestación médica suficiente y de calidad a los vecin@s de estos ámbitos que
siguen presentando ante las Administraciones continuos escritos de denuncia. 

 

PROPUESTA DE ACUERDO

1.- Instar a la Conselleria de Sanidad Universal que subsane y mejore esta falta de servicios
sanitarios en los consultorios auxiliares médicos de les Pobles de El Palmar, El Perellonet,
Pinedo y El Saler. 

2. Informar periódicamente por la Concejalía de Sanidad y las Alcaldías Pedáneas a los
vecin@s afectados de les Pobles de la situación de este proceso de petición ante Consellería.

 

DEBAT
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Intervé la vocal Cristina Peris del Grup Municipal Popular que procedeix a llegir la moció
presentada. sobre les deficiències en els consultors auxiliars metges dels Pobles de Sud.

Intervé la vocal Raquel Romero del Grup Municipal Compromis per a manifestar que
l'ajuntament de València no té competències sobre l'assistència sanitària, sent competent la
Conselleria de Sanitat Universal i Salut Publica. La Delegació de Sanitat i Consum de
l'Ajuntament ja ha traslladat aquestes qüestions plantejades sobre falta de serveis sanitaris, a la
Conselleria i s'han mantingut converses. Es proposa la següent Moció alternativa.

" Que per la Delegació de Sanitat i Consum se de trasllat de les respostes que done la
Conselleria de Sanitat Universal i Salut Publica ,a les alcaldies de Pobles , perquè aquestes es
faça públic als veïns."

Intervé la vocal Cristina Peris del Grup Municipal Popular, sol·licitant que se de
informació sobre les reunions i contactes tinguts amb la Consellereia de Sanitat, i així posar
sumar-se per a pressionar tots i aconseguir les millores necessàries. La falta de serveis de
pediatria o l'absència d'ambulàncies mecanitzades són greus deficiències que pateixen els veïns
dels Pobles el Sud.

Intervé Mar Velarte del Grup Municipal Ciutadans per a recordar que no és la primera
vegada que es presenten aquestes mocions incitant a buscar solucions a la Conselleria, i que li
sembla que no serà la ultima vegada, cosa que lamenta ja que les deficiències no es poden
mantindre mes temps. Els problemes de mobilitat que pateixen els veïns són greus i cal que els
alcaldes estiguen informats de totes les gestions.

Intervé Vicente del Grup Municipal VOX, per a manifestar la seua conformitat amb
l'alternativa, però que el compromís de donar tota la informació sobre les reunions que es tinguen
sobre aquest tema han de complir-se.

Intervé la Raquel Romero del Grup Municipal Compromis per a manifestar que hi ha hagut
millores en aquests anys ( El Saler i Perellonet), que és un problema que s'arrossega des de fa
molt temps, però que la major dificultat resideixen en la falta de recursos humans per part de la
Conselleria. Que els Alcaldes i Alcaldesses continuaran pressionant.

Intervé la vocal Cristina Peris del Grup Municipal Popular, per a manifestar el seu suport a
la moció alternativa presentada, sempre que se de trasllat també del contingut de les reunions ja
realitzades, la qual cosa és acceptat per la vocal proponent de l'alternativa, quedant:

" Que per la Delegació de Sanitat i Consum se de trasllat de les respostes que done la
Conselleria de Sanitat Universal i Salut Publica ,a les alcaldies de Pobles , i als vocals de la Junta
Municipal de Pobles del Sud, perquè perquè es faça  públic als veïns, tant del que s'ha fet i del
que s'està fent ara"

VOTACIO

Es procedeix a aprovar la moció alternativa presentada per unanimitat.
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3 RESULTAT: APROVAT AMB ESMENES
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 6
ASSUMPTE:
Moció presentada pel Grup Municipal Partit Popular sobre adquisició de la Casa de la Demanà
en el Poble del Saler

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - PORTAVEU ADJUNTA - GRUP
MUNICIPAL POPULAR

MOCIÓN QUE PRESENTAN LOS VOCALES CRISTINA PERIS Y FERNANDO
MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUR EN SU NOMBRE Y EN EL
DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR

La Casa de la Demanà es un edificio emblemático dentro del Parque Natural de l´Albufera,
ubicado en la calle Embarcador 28 del Poble de El Saler tiene alrededor de 300 años de historia.
En dicha Casa se celebraban hasta aprox. mediados del siglo pasado, las subastas de los puestos
de caza de la Albufera, la tradicionalmente llamada “Demanà”.

Este inmueble ha sido, a lo largo de los siglos receptáculo para muchos y variados
visitantes de la Albufera, de hospedaje de visitantes del parque natural, hasta la actualidad donde
acoge a la Asociación Juvenil “Amics de la Casa de la Demanà” con el apoyo y colaboración de
todo el Poble de El Saler. Entre sus objetivos están el recuperar,conservar y divulgar nuestros
valores culturales, medioambientales y etnográficos, y que se plasman en los espacios actuales de
la Casa mediante exposiciones y museo. 

En 2019 se informó que este Bien de Relevancia Local (BRL) pasaría a ser propiedad del
Ayuntamiento tras destinarse una consignación presupuestaria de 1.578.373 € para adquirir tanto
la Casa de la Demaná como la Trilladora del Tocaio.

Los propietarios de la Casa de la Demaná están todavía esperando la continuación de la
tramitación administrativa municipal de la gestión, encontrándose paralizada desde noviembre
2018 tras la oferta económica sin motivo que impida su adquisición.

Todo ello, contradice el compromiso del Ayuntamiento y de la Delegación de Pobles de
Valencia con el patrimonio público de les Pobles de Valencia, con el mantenimiento de sus
elementos históricos y la difusión de la cultura de los humedales y de la huerta valenciana.

Igualmente la Asociación de vecinos de El Saler y vecinos/as del Poble han mostrado su
descontento por esta postura municipal de paralización de negociaciones y solicitan dar una
pronta salida a esta situación.

El acuerdo 126 de fecha 17/5/2019 indica que está pendiente la valoración final por parte
del Servicio de Patrimonio para su adquisición.

En el presupuesto del 2021 no consta consignación presupuestaria en el Servicio de Pobles
de Valencia para su adquisición, a falta de la valoración final por parte del Servicio de
Patrimonio.
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PROPUESTA DE ACUERDO 

 

1. Instar al Servicio de Patrimonio para que proceda a emitir la valoración final para la
adquisición de la Casa de la Demanà pendiente desde el 17/5/2019? 

2. Incardinar por el Servicio Pobles de Valencia en el presupuesto municipal 2022 la
consignación económica de la citada adquisición? 

3. Que el Ayuntamiento pondrá en marcha un proceso participativo para que sean los
vecinos/as y Asociaciones Vecinales de El Saler l@s que propongan qué usos se les quiere dar a
este emblemático edificio.

 

DEBAT

IIntervé el vocal Fernando Molina del Grup Municipal Popular que procedeix a llegir la
moció presentada

Intervé el vocal del Grup Municipal Compromis Elies Ibáñez per a manifestar que el
procés no està parat, és un procediment important, per la quantia econòmica, i és lògic que
s'allargue en el temps. La Delegació de Patrimoni ha realitzat ja la valoració econòmica de
l'immoble ( notificat a la propietat el 19 d'octubre), i ara correspon a la propietat presentar
al·legacions sobre aquesta, i negociar. Es per això que no hi ha assignació econòmica en els
pressupostos per a l'any 2022, perquè cal que hi haja una quantitat ja acordada. 

Intervé el vocal Fernando Molina del Grup Municipal Popular, per a manifestar que
eliminen el punt primer de la seua moció en estar ja la valoració municipal de l'immoble
realitzada. Manté el Tercer punt de la moció referit al procés participatiu dels veïns, i sol·licita
s'incorpore al pressupost de l'any 2022 diners per a la seua adquisició.

Intervé el President per a aclarir que fins que no hi haja una quantitat concreta i un acord
entre les parts no es pot consignar en el pressupost inicial, però que amb l'any en marxa sempre
es pot fer una modificació pressupostària per a aquesta despesa., 

Intervé el vocal Fernando Molina del Grup Municipal Popular per a proposar modificar el
Punt 2 de la proposta de moció en el sentit que si s'arriba a un acord , es procedisca a incorporar
en els pressupostos de l'any que ve els diners precisos per a la seua adquisició.

Intervé el vocal del Grup Municipal Compromis Elies Ibañez, per a manifestar la seua
conformitat sobre el Punt 3, i el compromís de realitzar un procés participatiu entre els veïns per
a decidir l'ús de l'immoble. Respecte al Punt 2, tampoc s'oposa al fet que es reflectisca en el
pressupost la quantitat econòmica precisa per a l'adquisició si durant l'any 2022 s'arriba fins i tot
acord entre l'Ajuntament i la propietat.
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L a  m o c i ó  q u e d a  :
"1.-Que en cas d'arribar a un acord definitiu entre l'Ajuntament i la propietat de l'immoble durant
l'any 2022, es reflectisca en el pressupost la quantitat econòmica precisa per a la seua adquisició.
2.-Que l'Ajuntament posarà en marxa un procés participatiu perquè siguen els veïns/as i
Associacions Veïnals del Saler l@s que proposen quins usos se'ls vol donar a aquest emblemàtic
edifici."

VOTACIO

Es procedeix a sotmetre a votació la moció amb les esmenes acordades, sent aprovada per
unanimitat.

4 RESULTAT: REBUTJAT
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000338-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Moció presentada pel Grup Municipal Ciutadans sobre el Parc caní situat en l'Avinguda Ruiz i
Comes de l'Oliveral

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A - PLÉ MUNICIPAL

MOCIÓN QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA

 

El parque canino sito en la Avenida Ruiz y Comes de l´Oliveral, sigue sin ser de la utilidad
necesaria que para ello se invirtió tanto dinero. Actualmente, únicamente van algunos perros de
tamaño grande aunque la mayor parte del día está vacío, porque los dueños de perros de tamaño
pequeño no pueden ir ya que la puerta de acceso tiene un hueco por el que pueden salirse
(imagen adjunta).

Es una lástima que un espacio como este no se esté utilizando por problemas estructurales
de muy fácil solución.

 

Por ello instamos a que se ponga solución a este problema y que se fomente la
participación en este parque canino.

DEBAT

Intervé la vocal del Grup Municipal Ciutadans Mar Velarte que dona per aprovada la
moció perquè s'ha resolt. Considera que era una danya que un lloc tan agradable estiguera tan
abandonat, després d'haver realitzat una inversió. La setmana passada s'han resolt els problemes (
neteja i eliminació del buit sota la porta), i espera que es mantinga en el temps la seua
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conservació en condicions adequades, d'aquesta instal·lació i de les de mes dels Pobles ,sense
necessitat de presentar queixes.

Intervé el vocal del Grup municipal Compromis Elies Ibáñez per a manifestar que votarà
en contra perquè no té sentit posar a votació alguna cosa que ja s'ha resolt.

Intervé la vocal del Grup Municipal Ciutadans Mar Velarte per a manifestar la seua
voluntat que es procedisca a la seua votació perquè quede constància d'aquesta.

VOTACIO

Es procedeix a sotmetre a votació la moció presentada que és rebutjada per 5 vots en contra
(PSPV i Compromis) i 4 a favor (Ciutadans, VOX i Grup Popular)

5 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Partit Popular sobre la reforma consultori auxiliar
metge en el Poble de El Saler.

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - PORTAVEU ADJUNTA - GRUP
MUNICIPAL POPULAR

PREGUNTA QUE PRESENTAN LOS VOCALES CRISTINA PERIS Y
FERNANDO MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUR EN SU
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR

PREGUNTAS: 

1.- ¿Objeto y características técnicas de las obras de reforma del Consultorio Médico en el
Poble de El Saler? 

2.- ¿Plazo de ejecución? ¿Presupuesto de dicha reforma?¿Forma de financiación de dicha
actuación? 

3.- ¿Cómo se está prestando la asistencia sanitaria a los vecin@s del Poble de El Saler
mientras duren las obras?¿Número de vecin@s que atiende el citado Consultorio Médico? 

4.- ¿Está instando permanentemente el Ayuntamiento de Valencia a la Conselleria de
Sanidad Universal de las carencias y nuevas necesidades en la prestación médica en los restantes
consultorios de les Pobles Sud de Valencia? 

RESPUESTA:

LUCIA BEAMUD VILLANUEVA - REGIDORA DELEGADA - DEL. DE POBLES DE
VALÈNCIA
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PREGUNTA QUE PRESENTEN ELS VOCALS CRISTINA PERIS I FERNANDO
MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUD EN EL SEU NOM I EN EL
DEL GRUP MUNICIPAL POPULAR PREGUNTES:

1.- Objecte i característiques tècniques de les obres de reforma del Consultori Mèdic en el
Poble del Saler?

2.- Termini d'execució? Pressupost d'aquesta reforma? Forma de finançament d'aquesta
actuació?

3.- Com s'està prestant l'assistència sanitària a les veïnes i els veïns del Poble del Saler
mentre duren les obres? Número de veïnes i veïns que atén el citat Consultori Mèdic?

4.- Està instant permanentment l'Ajuntament de València a la Conselleria de Sanitat
Universal de les mancances i noves necessitats en la prestació mèdica en els restants consultoris
dels Pobles Sud de València?

 

RESPOSTA:

L'objectiu de l’obra en el Consultori Auxiliar de El Saler, situat en Avda. Pinares, 1 (El
Saler) és la intervenció arquitectónica, adequació i reforma del citat local destinat a la prestació
d’assistència sanitària en el Saler.

En el projecte de reforma del consultori auxiliar de València-El Saler, aprovat per
Resolució de la Tinenta d'Alcalde de Servicis Socials, Agricultura, Horta i Pobles de València, de
data 12 de juny de 2019, es defineixen les característiques generals i aspectes fonamentals de les
obres d'adequació, reforma o ampliació del Consultori Auxiliar Municipal i que consisteixen en:

Tractament i reparació de les humitats en paraments interiors façana nord-oest i sud-est i
en consultes mèdiques.
Substitució finestres de fusteria de fusta deteriorades i vidres, amb la finalitat de garantir el
confort com a mesura d'impuls de l'eficiència i de l'estalvi energètic.
Substitució de les aixeteries que presenten oxidacions.
Eliminació del llindar de la porta d'accés a l'edifici per a la seua adequació a la normativa
d'accessibilitat.
Pintura interior en general.

Per Resolución BV-1413 de data 28-09-2021 es va aprovar contracte menor de obra, que
ascendeix per import de 13.827,20 €, per a la reforma del Consultori Auxiliar de El Saler, sent el
termini d'execució d'un mes des de l'inici de les obres. En data 15 de novembre de 2021 se signa
l'acta de recepció pel qual es procedeix i acorda efectuar la recepció de la present obra.

Per la Conselleria de Sanitat Universal i Salut Pública, en el Diari Oficial de la Generalitat
Valenciana núm. 9134, de 23 de juliol de 2021, es va publicar Resolució de 5 de juliol de 2021,
per la qual es concedeixen subvencions per a la intervenció arquitectònica en locals destinats a la
prestació d’assistència sanitària per part d’aquesta conselleria, en municipis de la Comunitat
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Valenciana, en la qual s'inclou el municipi de València -Saler per import de subvenció de
13.966,87 €.

Les citades obres s'estan realitzant en horari de vesprada, amb el que el Servei mèdic es
realitza en horari de matins funcionant amb total normalitat. En relació a la quantitat de ciutadans
i ciutadanes que són ateses en el Consultori Auxiliar del Saler, haura de dirigir les seues
preguntes a l’administració pública competent.

L’Ajuntament de València treballa conjuntament amb la Conselleria de Sanitat Universal i
Salut Pública per millorar l’atenció sanitaria als pobles del sud.

6 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Partit Popular sobre el procés participatiu Trilladora
del Tocaio.

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - PORTAVEU ADJUNTA - GRUP
MUNICIPAL POPULAR

PREGUNTA QUE PRESENTAN LOS VOCALES CRISTINA PERIS Y
FERNANDO MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUR EN SU
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR

 PREGUNTAS: 

1.- ¿Resultado y conclusiones de la presentación y taller de necesidades del proceso
participativo Trilladora del Tocaio en el Poble de El Palmar celebrado el pasado día 6 de
Noviembre? 

2.- ¿Número de personas que han participado en el Proceso participativo de referencia
llevado a cabo por la Concejalía de Participación Ciudadana y Acción Vecinal? 

3.- ¿Qué plazos y procedimiento a seguir prevé la Concejalía para disponer del uso elegido
para la Trilladora del Tocaio? 

4.- ¿Tiene previsto la Concejalía y la Alcaldía Pedánea informar a los vecinos/as del
ámbito del Poble de El Palmar del resultado del proceso participativo?

RESPUESTA:

ELISA VALIA COTANDA - REGIDORA-DELEGADA - DELEGACIÓ DE
PARTICIPACIÓ CIUTADANA I ACCIÓ VEÏNAL

Respuesta: Proceso participativo Trilladora del Tocaio.
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La Delegación de Participación Ciudadana y Acción Vecinal en colaboración con la
Delegación de Pueblos de València, ha impulsado un proceso participativo que oriente sobre los
posibles usos cívicos del equipamiento municipal de la Trilladora del Tocayo del Palmar en
orden a satisfacer las necesidades de los diferentes colectivos ciudadanos y las expectativas de un
espacio urbano singular.

 Actualmente la fase pública del proceso de participación ha finalizado y se encuentra en
fase de revisión técnica por lo que toda la información del proceso participativo, cuando termine
de ser elaborada será pública e informada a la ciudadanía

7 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89POP-2021-000110-00 PROPOSTA NÚM.: 4
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Partit Popular sobre episodis de talls de llum en
l'enllumenat públic en el Poble de El Saler.

MARIA JOSE FERRER SAN SEGUNDO - PORTAVEU ADJUNTA - GRUP
MUNICIPAL POPULAR

PREGUNTA QUE PRESENTAN LOS VOCALES CRISTINA PERIS Y
FERNANDO MOLINA A LA JUNTA MUNICIPAL DE POBLES DEL SUR EN SU
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL POPULAR

 

PREGUNTAS: 

1.- ¿Cuáles son las causas del episodio de corte de luz en alumbrado público que tuvo lugar
el sábado dia 6 de Noviembre en el ámbito del Poble de El Saler?¿Tiene constancia el
Ayuntamiento de otros episodios producidos en el presente año? 

2.- ¿Qué medidas va a implementar y ha llevado a cabo la Sección Municipal de
Alumbrado para que estos episodios no se vuelvan a producir? 

3.- ¿Qué perioricidad en los trabajos de inspección y revisión del alumbrado público en
este ámbito ha realizado la Sección Municipal durante el año 2020 y el presente año? 

4.- ¿Tiene previsto el Ayuntamiento y la Alcaldía Pedánea informar a los vecinos/as del
ámbito del Poble de El Saler de estas deficiencias y las gestiones llevadas a cabo?

RESPUESTA:

MARIA LUISA NOTARIO VILLANUEVA - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA
DE GESTIÓ DE RECURSOS
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1.- La avería que se produjo en el Saler se debió a una avería del reloj programador de los
encendidos y apagados. Sustituimos el reloj averiado el 07/11/2021 y se tuvo en observación.
Desde ese día hasta hoy, la instalación de Alumbrado ha funcionado correctamente, sin presentar
ninguna anomalía.

2.- Se ha sustituido el reloj programador que se ha averiado por otro nuevo y se ha revisado
el funcionamiento todas las noches. 

3.- Los trabajos de inspecciones diurnas y nocturnas de la instalación de Alumbrado se
realizan dos veces por semana. Durante el periodo mencionado en la pregunta, se han llevado a
cabo 250 reparaciones en las instalaciones de Alumbrado del Saler, cuyas 59 fueron atendiendo
avisos de la Plataforma de Sugerencias y Comunicaciones de los Ciudadanos, y el resto fue
atendiendo llamadas telefónicas, correos electrónicos, avisos en Redes Sociales, avisos en otros
canales de comunicación de atención ciudadana del Ayuntamiento y partes de inspecciones
diurnas y nocturnas del personal destinado a esta labor. 

4.- Los vecinos que nos comunican las incidencias de Alumbrado Público a través de la
#AppValencia, o por la página web www.valencia.es, y desean indicar en el apartado
correspondiente su correo electrónico o el número de su teléfono móvil, una vez resuelta la
incidencia, se les envía un correo electrónico, o un sms (o ambas cosas), en el cual se les informa
de que su incidencia ha sido resuelta. Asimismo, a los vecinos que nos contactan
telefónicamente, se les pregunta si desean confirmación cuando la incidencia que nos acaban de
pasar sea resuelta.

8 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2021-000092-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal VOX sobre Mobiliari en la Devesa

JOSE VICENTE GOSALBEZ PAYA - PORTAVEU - GRUP POLITIC VOX

AL PLENO DE LA JUNTA DE DISTRITO DE POBLADOS DEL SUR

 Vicente Quilis Castelló, vocal del grupo municipal VOX en la Junta de Distrito de
Poblados del Sur, presenta la siguiente

ASUNTO: MOBILIARIO EN LA DEHESA

PREGUNTA

JUSTIFICACION

En la Dehesa del Saler, uno de nuestros parajes dentro del Parque Natural de la Albufera,
del que siempre hemos disfrutado por la diversidad de su flora y por el disfrute en familia
paseando o de picnic.
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1.  

2.  

Durante muchos años a existido un mobiliario (mesas y bancos) que respetaban la armonía
del entorno, para el disfrute con amigos o familiar y no se entiende que este mes de septiembre
de 2021 se haya retirado dicho mobiliario.

Por lo expuesto, se plantea la siguiente pregunta: 

¿Cuál es el motivo por el que se ha retirado el mobiliario de bancos y mesas, dentro de la
dehesa del Saler?
¿Tienen previsto reponerlo? ¿cuándo?

 En Valencia a 8 de octubre de 2021 

Vocal de Vox en Distrito de Poblados del Sur

Fdo. Vicente Quilis Castelló

RESPUESTA:

SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA
D'ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA CLIMÀTICA I TRANSICIÓ ENERGÈTICA

AL PLENO DE LA JUNTA DE DISTRITO DE POBLADOS DEL SUR

Vicente Quilis Castelló, vocal del grupo municipal VOX en la Junta de Distrito de
Poblados del Sur, presenta la siguiente PREGUNTA

En la Dehesa del Saler, uno de nuestros parajes dentro del Parque Natural de la
Albufera, del que siempre hemos disfrutado por la diversidad de su flora y por el disfrute en
familia paseando o de picnic. 

Durante muchos años ha existido un mobiliario (mesas y bancos) que respetaban la
armonía del entorno, para el disfrute con amigos o familiar y no se entiende que este mes de
septiembre de 2021 se haya retirado dicho mobiliario.

Por lo expuesto, se plantea la siguiente pregunta:

1- ¿Cuál es el motivo por el que se ha retirado el mobiliario de bancos y mesas, dentro de
la dehesa del Saler?

2- ¿Tienen previsto reponerlo? ¿cuándo? 

Les actuacions realitzades pel servici Devesa-Albufera en relació amb la retirada de
mobiliari, tant en el Muntanyar de la Mona, com el situat enfront de la població del Saler, venen
derivades de l'escrit de la prefectura del Servici Territorial de Medi Ambient, realitzat en el marc
de la Diligència preprocessal número 3/2019 de la Fiscalia Provincial de València. En este, es
proposen d'acord amb el Pla de Prevenció d'Incendis forestals de la Demarcació de Llíria i la
Norma Tècnica  de la infraestructura  d'àrees recreatives, les mesures que relacionades amb la
prevenció front al risc d'incendis forestals, deu portar a terme l'Ajuntament de València, per tal
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d’adequar l'àrea recreativa del Muntanyar de la Mona, localitzada en la muntanya de la Devesa
de l’Albufera.

Les mesures que es plantejaven, d'acord amb la normativa forestal vigent, suposaven una
actuació que haguera tingut un impacte important en la massa arbòria de les citades
àrees, atés que caldria eliminar un nombre significatiu de pins, al voltant d’uns 200 i tractament
d'uns altres quasi 300, així com, esbrossar el matoll format per espècies com el margalló,
llentiscle, aladern i altres, trencant l'estrat arbustiu que permet major biodiversitat a la zona.

Per tot el que s'ha exposat, i davant el que indica la secció forestal motivat per l'informe
realitzat en el marc de la Diligència  Preprocessal  de la Fiscalia Provincial de València,
l'Ajuntament va decidir descatalogar esta àrea recreativa i retirar les 22 taules de plàstic reciclat
que s'havien col·locat en esta zona i en l'àrea boscosa, localitzada enfront de la població del Saler,
al llarg dels anys 2017 i 2018. 

 

Las actuaciones realizadas por el servicio Devesa-Albufera en relación con la retirada de
mobiliario, tanto en el Muntanyar de la Mona, como el ubicado frente a la población del Saler,
vienen derivadas del escrito de la jefatura del Servicio Territorial de Medio Ambiente, realizado
en el marco de la Diligencia preprocesal número 3/2019 de la Fiscalía Provincial de València.
En este, se proponen de acuerdo con el Plan de Prevención de Incendios forestales de la
Demarcación de Llíria y la Norma Técnica de la infraestructura de áreas recreativas, las
medidas que relacionadas con la prevención frente al riesgo de incendios forestales, debe llevar
a cabo el Ayuntamiento de València, para adecuar el área recreativa del Muntanyar de la Mona,
localizada en la montaña de la Devesa de la Albufera.

Las medidas que se planteaban, de acuerdo con la normativa forestal vigente, suponían
una actuación que hubiera tenido un impacto importante en la masa arbórea de las citadas
áreas, dado que habría que eliminar un número significativo de pinos, alrededor de unos 200 y
tratamiento de otros casi 300, así como, desbrozar el matorral formado por especies como el
palmito, lentisco, aladierno y otros, rompiendo el estrato arbustivo que permite mayor
biodiversidad a la zona.

Por lo expuesto, y ante lo que indica la sección forestal motivado por el informe realizado
en el marco de la Diligencia preprocesal de la Fiscalía Provincial de València, el Ayuntamiento
decidió descatalogar esta área recreativa y retirar las 22 mesas de plástico reciclado que se
habían colocado en esta zona y en el área boscosa, localizada frente a la población del Saler, a
lo largo de los años 2017 y 2018.

9 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89VOX-2021-000092-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal VOX sobre alternatives pendents d'executar

JOSE VICENTE GOSALBEZ PAYA - PORTAVEU - GRUP POLITIC VOX

AL PLENO DE LA JUNTA DE DISTRITO DE POBLADOS DEL SUR
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1.  

2.  

3.  

4.  

 

Vicente Quilis Castelló, vocal del grupo municipal VOX en la Junta de Distrito de
Poblados del Sur, presenta la siguiente

ASUNTO: ALTERNATIVAS PENDIENTES DE EJECUTAR

PREGUNTA

JUSTIFICACION

A tenor de que no vemos resultados físicos ni administrativos, sobre las iniciativas
presentadas por nuestro grupo municipal VOX en anteriores sesiones ordinarias de la Junta de
Distrito, en las que la formación de gobierno nos presentó una alternativa, nos vemos en la
obligación de consultar y preguntarles por la situación actual.

 

Por lo expuesto, se plantea la siguientes preguntas:

¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2020-000031-00 Colocación
de protecciones para evitar la caída accidental en la acequia el Rey - Instar al servicio
Integral del Agua a inspeccionar el trazado de la Acequia del Rey?
¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2020-000031-00 Retirada de
obstáculos instalaciones de las señalizaciones oportunas de peligrosidad en el punto km
5,5/6 de la CV 500?
¿Cuál es la situación administrativa del expediente: O-89VOX-2021-000015-00 -Único. -
Continuar trabajando en la mejora de la seguridad vial en Castellar, teniendo en cuenta las
sugerencias presentadas en la reordenación de la circulación de Castellar-Oliveral y dar
cuenta de los acuerdos que se adopten?
¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2021-000015-00 un Pla de
movilidad viaria para mejorar la fluidez del tráfico en Pinedo. Único-. moción alternativa
de estudiar si es posible sacar el carril bici del paseo para descongestionar la zona?

 

En Valencia a 7 de noviembre de 2021

 

 

Vocal de Vox en Distrito de Poblados del Sur
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Fdo. Vicente Quilis Castelló

RESPUESTA:

ELISA VALIA COTANDA - REGIDORA-DELEGADA - DELEGACIÓ DEL CICLE
INTEGRAL DE L'AIGUA

Respuesta: Alternativas pendientes de ejecutar.

 

La adopción de medidas de seguridad en acequias de Francos y Marjales de la zona Sur de
la ciudad viene motivada por el acuerdo del Consell de Districte de la Junta Municipal de Pobles
del Sud, comunicado en fecha 23 de septiembre de 2021, en el que “se insta al Servicio del Ciclo
Integral del Agua a inspeccionar el trazado de la  a su paso por  paraAcequia del Rey Pinedo
identificar posibles puntos de riesgo y determinar actuaciones en su caso”.

Para evitar posibles accidentes, es por lo que se proyecta la instalación de barandillas
metálicas, con pasamanos, barrotes y postes cada 2,40 metros, anclados sobre el muro del cauce.
Así mismo, se protegerán con la misma barrera descrita los huecos que quedan entre el petril del
puente sobre el gran canal y la escollera que margina la desembocadura del mismo al cauce
nuevo del rio Turia.

 Estas instalaciones pretenden proteger de posibles caídas en los márgenes del Ribás, gran
canal que desemboca en el nuevo cauce del Rio Turia, junto a la playa de Pinedo.

RESPUESTA:

GIUSEPPE GREZZI - REGIDOR-DELEGAT - DELEGACIÓ DE MOBILITAT
SOSTENIBLE I INFRAESTRUCTURES DE TRANSPORT PÚBLIC

AL PLENO DE LA JUNTA DE DISTRITO DE POBLADOS DEL SUR

Vicente Quilis Castelló , vocal del grupo municipal VOX en la Junta de Distrito de
Poblados del Sur, presenta la siguiente

 ASUNTO: ALTERNATIVAS PENDIENTES DE EJECUTAR

 PREGUNTA

 JUSTIFICACION

A tenor de que no vemos resultados físicos ni administrativos, sobre las iniciativas
presentadas por nuestro grupo municipal VOX en anteriores sesiones ordinarias de la Junta de
Distrito, en las que la formación de gobierno nos presentó una alternativa, nos vemos en la
obligación de consultar y preguntarles por la situación actual.
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 Por lo expuesto, se plantea la siguientes preguntas:

  1. ¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2020-000031-00
Colocación de protecciones para evitar la caída accidental en la acequia el Rey - Instar al servicio
Integral del Agua a inspeccionar el trazado de la Acequia del Rey?

No consta en el Servicio de Movilidad. 

2.-¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2020-000031-00 Retirada
de obstáculos instalaciones de las señalizaciones oportunas de peligrosidad en el punto km 5,5/6
de la CV 500?

Pese a no ser “la concejalía competente” de preservar el ámbito natural a la que se refería
el acuerdo adoptado el 9 de septiembre de 2020, la Concejalía de Movilidad recibió también el
expediente el 23 de septiembre de 2021. Como se indicó en el debate, la CV-500 en los puntos
quilométricos a los que hace referencia el acuerdo, son competencia de la Conselleria, pero el
servicio de Movilidad Sostenible permanece como siempre dispuesto a informar sobre cualquier
propuesta de modificación por parte de los responsables.

3.-¿Cuál es la situación administrativa del expediente: O-89VOX-2021-000015-00 -Único.
- Continuar trabajando en la mejora de la seguridad vial en Castellar, teniendo en cuenta las
sugerencias presentadas en la reordenación de la circulación de Castellar-Oliveral y dar cuenta de
los acuerdos que se adopten?

Se está tramitando en el Servicio de Mobilidad Sostenible el expediente 01801/2021/8477
tendente a la ordenación en sentido único de circulación de las calles Ciutat, Aurora, Carretera
Bales, Castelló de l’Albufera, Escultor Frederic Siurana, Fortuna y Alqueria de Aznar.

4.-¿Cuál es la situación administrativa del expediente O-89VOX-2021-000015-00 un Pla
de movilidad viaria para mejorar la fluidez del tráfico en Pinedo. Único-. moción alternativa de
estudiar si es posible sacar el carril bici del paseo para descongestionar la zona?

 La moción fue comunicada al servicio de movilidad el 11 de noviembre de 2021. Se ha
generado el expediente 01801/2021/11938. Se estudiará la propuesta en cuanto sea posible.

 

En Valencia a 7 de noviembre de 2021

  Vocal de Vox en Distrito de Poblados del Sur

 

 

 

 



SESSIÓ ORDINÀRIA DE 13 DE DESEMBRE DE 2021 17

 

 

 

 

 

 

10 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000338-00 PROPOSTA NÚM.: 2
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Ciutadans sobre solars en la zona de la Punta

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A - PLÉ MUNICIPAL

 

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA

 

En el pasado mes de mayo DE 2021, nuestro grupo presentó una moción en la Comisión de
Ecología Urbana del Ayuntamiento de Valencia sobre el estado de abandono de los solares en la
zona de La Punta, más en concreto en las calles Margarita Salas y María Moliner.

Esta moción fue aprobada indicando que se instaría a la propiedad de dichos solares para
que “cumpla con su obligación de mantener en condiciones adecuadas los solares”.

Dado que los solares se encuentran en la misma situación de abandono e insalubridad,

 

1)                      ¿Se ha realizado dicho requerimiento? Indique la fecha en la que se puso en
marcha la orden de ejecución y la contestación recibida por parte de la propiedad.

2)            ¿Se va a actuar de oficio desde el Ayuntamiento de Valencia para proceder a la
limpieza y desbroce del solar?

RESPUESTA:
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SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA
D'ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA CLIMÀTICA I TRANSICIÓ ENERGÈTICA

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA 

En el pasado mes de mayo DE 2021, nuestro grupo presentó una moción en la Comisión
de Ecología Urbana del Ayuntamiento de Valencia sobre el estado de abandono de los solares
en la zona de La Punta, más en concreto en las calles Margarita Salas y María Moliner. 

Esta moción fue aprobada indicando que se instaría a la propiedad de dichos solares
para que “cumpla con su obligación de mantener en condiciones adecuadas los solares”.

Dado que los solares se encuentran en la misma situación de abandono e insalubridad, 

1) ¿Se ha realizado dicho requerimiento? Indique la fecha en la que se puso en marcha
la orden de ejecución y la contestación recibida por parte de la propiedad.

Sí, efectivament es va fer el requeriment el mes de maig de 2021, que va finalitzar amb la
neteja de tots els solars per part de la propietat, la primera quinzena de juny de 2021, pel que no
es va haver de posar en marxa cap ordre d’execució.

Sí, efectivamente se hizo el requerimiento el mes de mayo de 2021, que finalizó con la
limpieza de todos los solares por parte de la propiedad, la primera quincena de junio de 2021,
por lo que no se tuvo que poner en marcha ninguna orden de ejecución.

 

2) ¿Se va a actuar de oficio desde el Ayuntamiento de Valencia para proceder a la
limpieza y desbroce del solar?

No procedeix.

No procede.

11 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000338-00 PROPOSTA NÚM.: 1
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Ciutadans sobre solars actuacions del Consell Agrari
Municipal i del Servei de Plagues en La Punta i els altres pobles i pedanies del Sud

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A - PLÉ MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA
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1.- ¿Por favor cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas,
en el ejercicio 2021, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o pedanía de La
Punta, fruto de ello que los agricultores padecen las consecuencias en sus propias cosechas y
dentro de sus viviendas?

2.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2020, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o pedanía de La Punta?

3.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2021, en los demás Pueblo del Sur? Por favor, detallen por pueblo y/o pedanía así como
coste de las intervenciones.

RESPUESTA:

ALEJANDRO RAMON ALVAREZ - REGIDOR-DELEGAT - DELEGACIÓ
D'AGRICULTURA, ALIMENTACIÓ SOSTENIBLE I HORTA

1.- Per favor quins han sigut les actuacions del Consell   Agrari i del servici de
Plagues, en l'exercici 2021, al carrer Margarita Salas i Entrada Colero del poble i/o pedania
de la Punta, fruit d'això que els agricultors pateixen les conseqüències en les seues pròpies
collites i dins dels seus habitatges?

Hi ha hagut 3 revisions de seguiments per part del Consell Agrari de València al poble de
La Punta. En total 2021 s'han tractat un total de 2 caus en la zona.
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2.- Quins han sigut les actuacions del Consell   Agrari i del servici de Plagues, en
l'exercici 2020, al carrer Margarita Salas i Entrada Colero del poble i/o pedania de la
Punta?

Per part del Consell Agrari de València s’han col·locat 8 dispositius de control en la zona,
concretament al polígon 101.

En este període s’han realitzat 2 revisions en les quals s’ha observat ingesta total del
producte en 3 dels dispositius més pròxims a la zona i sense tocar en altres dos. No trobant-se
caus en la zona.
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3.- Quins han sigut les actuacions del Consell   Agrari i del servici de Plagues, en
l'exercici 2021, en els altres Pobles del Sud? Per favor, detallen per poble i/o pedania així
com cost de les intervencions.

S'adjunta informe, al final de document, de la contracta de control de rosegadors per part
del Consell Agrari de València corresponent al primer semestre de 2021.

 

 

 

1.- ¿Por favor cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de
Plagas, en el ejercicio 2021, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o
pedanía de La Punta, fruto de ello que los agricultores padecen las consecuencias en sus
propias cosechas y dentro de sus viviendas?
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Ha habido 3 revisiones de seguimientos por parte del Consell   Agrari de València en el
pueblo de La Punta. En total 2021 se han tratado un total de 2 madrigueras en la zona.

 

2.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2020, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o pedanía de La
Punta?

Por parte del Consell  Agrari  de València se han colocado 8 dispositivos de control en la
zona, concretamente al polígono 101.

En este periodo se han realizado 2 revisiones en las cuales se ha observado ingesta total del
producto en 3 de los dispositivos más próximos a la zona y sin tocar en otros dos. No
encontrándose madrigueras en la zona.
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3.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2021, en los demás Pueblos del Sur? Por favor, detallen por pueblo y/o pedanía así
como coste de las intervenciones.

Se adjunta informe de la contrata de control de roedores por parte del Consell Agrari de
València correspondiendo al primer semestre de 2021.
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##ANEXO-1812349##

              

                 

 

 

 

 
Fig. 1: Dispositivos instalados 

 

Durante los meses de julio y agosto se ha iniciado la campaña de control de roedores en zonas 

de la huerta que rodea a Valencia, para ello se han revisado los puntos críticos en eso enclaves 

y se ha procedido con el siguiente cronograma 

 

Fase 1: Recebado de los portacebos existentes instalados por el Consell Agrarí 

Fase 2: Reposición de los portacebos desaparecidos según plano del Consell Agrarí  

Fase 3: Incremento del número de portacebos totales hasta 275  

Fase 4: Localización y tratamiento de madrigueras en puntos críticos   

Fase 5: Revisión de los portacebos   
 

INFORME DE ACTUACIÓN 

SERVICIO DE CONTROL DE PLAGAS, CONSELL AGRARÍ MUNICIPAL VALENCIA  

 

Actuación solicitada Desratización 

Fecha  26-8-2021 

Zona Área Periurbana 
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Recebado de los portacebos existentes y reposición de los desaparecidos  

  
Fig. 2 y 3: Dispositivos instalados Fase 1-Fase 2 

 

En esta primera que va desde el 19 de julio hasta el 10 de agosto fase se revisa el estado de los 

dispositivos portacebos existentes, acompañados por personal de la Patrulla Rural, aquellos 

portacebos que se encuentran en buenas condiciones se ceban y los que se encuentran dañados 

o desparecidos se reponen. Todos los dispositivos se encuentran ETIQUETADOS mediante un 

adhesivo que indica el producto usado (Muridox) y el día de su colocación. Todas las zonas 

donde se han colocado dispositivos se encuentran SEÑALIZADAS mediante el uso de los 

pertinentes carteles informativos, colocados a una distancia prudencial de los dispositivos 

portacebos 

En esta primera fase se han empleado el raticida Muridox Nº Reg. Nº Registro / Autorización: 

ES/APP(NA)-2018-14-00231. Un total de 50 kg 

 

  
Fig. 4 y 5: SEÑALIZACIÓN Y ETIQUETADO 
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Incremento del número de portacebos totales 

En esta etapa que transcurre entre el 16 y el 26 de agosto se incrementa el número de 

dispositivos existentes hasta llegar a 275 instalados, se etiquetan y señalizan de la misma 

manera, empleándose también Muridox como producto rodenticida para que no exista 

antagonismo con los otros productos empleados (proceso en fase de realización) 

Localización y tratamiento de madrigueras 

Durante el inicio del proceso hasta ahora se han buscado y tratado madrigueras. El 

procedimiento consiste en el empleo del producto, autorizado para ello, directamente en la 

madriguera, el producto empleado es LEUCO BF ES/MR(NA)-2018-14-00313. Se han tratado 13 

madrigueras para lo que se ha empleado 2 kg de rodenticida 

 

fig. 6 Madrigueras detectadas  

 

fig. 7: Tratamiento madrigueras 
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Primera revisión de portacebos 

A partir del 19 de agosto se empezó con la primera vuelta de revisión de los dispositivos 

instalados, a pesar del poco tiempo transcurrido se ha observado una ingesta media en casi 

todos los dispositivos con especial relevancia los de la referencia catastral 55-56,24,34,33 

 

    

Pol Cat 36-36 / 34-47 

  

Pol Catastral 43/ 48-108 

  

Pol Catastral 52-53/55-56 
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Pol Catastastral 166-En Corts 

  

Polígono Catastral 4-5-6/12-12 

  

Pol Catastral 26-27/24 
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Pol Catastral 14-15 

Marcado puntos críticos 

Se han identificado varios puntos potencialmente susceptibles de favorecer la proliferación o 

atraer roedores, se han marcado para revisarlo con mayor detalle y distribuir dispositivos en 

sus proximidades 

 

  

 

 

Juan Pablo Serna                                                                    Ricardo                                  

Técnico Superior Salud Ambiental                                          Delegado Laboratorios Lokimica                                                   

 



SESSIÓ ORDINÀRIA DE 13 DE DESEMBRE DE 2021 30

 

RESPUESTA:

EMILIANO GARCIA DOMENE - REGIDOR-DELEGAT - DEL. DE SALUT I
CONSUM

1.- ¿Por favor cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de
Plagas, en el ejercicio 2021, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o
pedanía de La Punta, fruto de ello que los agricultores padecen las consecuencias en sus
propias cosechas y dentro de sus viviendas?

En la campaña que se lleva a cabo de revisión y tratamiento del alcantarillado, tanto para
cucarachas como para ratas, se realizaron actuaciones en esta zona en los meses de junio y julio.
En junio se revisaron los registros de riego por posibles focos de cucarachas.En agosto se
revisaron los hidrantes de bomberos también por focos de cucarachas.En septiembre se revisaron
las zonas ajardinadas y alcorques para la localización y tratamiento de madrigueras.El 26 de
noviembre se ha iniciado la revisión de dispositivos de control de roedores en los
jardines.Respecto a mosquitos, las zonas de malladas y acequias se revisan de forma semanal de
abril a octubre y de forma quincenal de noviembre a marzo. Además, se atienden todos los avisos
que recibimos por parte de la ciudadanía. En concreto, de estas calles, se ha recibido sólo uno a
través de la Plataforma Ciudadanos sobre la presencia de ratas en la Entrada Colero que se
atendió el 19 de abril, localizando y tratando dos madrigueras. Esta semana ha entrado un
expediente sobre plagas en la calle Margarita Salas que se procederá a atender lo antes posible. 

2.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2020, en la calle Margarita Salas y Entrada Colero del pueblo y/o pedanía de La
P u n t a ?

En la campaña que se lleva a cabo de revisión y tratamiento del alcantarillado se realizaron
actuaciones en esta zona en los meses de julio y diciembre. Y el 23 de septiembre se realiza una
actuación extraordinaria en La Punta.En octubre se revisaron los registros de riego por posibles
focos de cucarachas. En agosto y diciembre se revisaron los dispositivos de control de roedores
en los jardines.Respecto a mosquitos, las zonas de malladas y acequias se revisan de forma
semanal de abril a octubre y de forma quincenal de noviembre a marzo. Los avisos recibidos por
parte de la ciudadanía de estas calles fueron 5, 1 por mosquitos en la calle Margarita Salas y 4
por ratas en la Entrada Colero, todos ellos a través de la Plataforma Ciudadanos. Además de 1
expediente de estas calle por el que se efectuó la actuación extraordinaria en septiembre.

3.- ¿Cuáles han sido las actuaciones del Consell Agrari y del servicio de Plagas, en el
ejercicio 2021, en los demás Pueblo del Sur? Por favor, detallen por pueblo y/o pedanía así
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c o m o  c o s t e  d e  l a s  i n t e r v e n c i o n e s .
P e d a n í a s  S u r :
- Revisión y tratamiento del alcantarillado en los meses de mayo y noviembre- Revisión de
registros de riego en junio- Revisión de los hidrantes de bomberos en noviembre- Atención de 64
avisos de la Plataforma Ciudadanos, 7 expedientes y 50 notas interiores.
P e d a n í a s  N o r t e :
- Revisión y tratamiento del alcantarillado en los meses de abril y noviembre- Revisión de
registros de riego en junio- Revisión de los hidrantes de bomberos en noviembre- Atención de 8
avisos de la Plataforma Ciudadanos, 1 expediente y 25 notas interiores.
P e d a n í a s  O e s t e :
- Revisión y tratamiento del alcantarillado en los meses de abril y noviembre- Revisión de
registros de riego en junio- Revisión de los hidrantes de bomberos en noviembre- Atención de 25
avisos de la Plataforma Ciudadanos, 5 expediente y 26 notas interiores.

12 RESULTAT: CONTESTADA
EXPEDIENT: O-89CIU-2021-000338-00 PROPOSTA NÚM.: 3
ASSUMPTE:
Pregunta presentada pel Grup Municipal Ciutadans sobre la neteja viària els diumenges en El
Palmar

ROCIO GIL UNCIO - REGIDOR/A - PLÉ MUNICIPAL

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA

 

El pasado mes de julio de 2021 la concejalía de Limpieza y Gestión de Residuos anunció
que se ampliaba el servicio de limpieza en El Palmar a los domingos y que dicho servicio
incluiría el barrido de calles y el vaciado de papeleras.

Hemos constatado que el barrido de calles no se está llevando a cabo tal y como se
anunció.

1)                       ¿Cuál es el encargo realizado desde la concejalía de Limpieza y Gestión de
Residuos a la contrata para cubrir la limpieza de El Palmar durante los fines de semana? Adjunte
copia de las comunicaciones y encargos realizados.

2)            ¿Cuántas inspecciones se han realizado en domingo a la contrata encargada de la
limpieza de El Palmar desde el anuncio de esta nueva medida? ¿Existe algún parte por el
incumplimiento de la limpieza viaria? Indique cuántos.

3)                       En caso de no haber realizado el encargo de barrido de calles en domingo,
¿piensan añadir esta nueva medida a los trabajos a realizar en El Palmar?

RESPUESTA:
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SERGI CAMPILLO FERNANDEZ - TITULAR D'ÀREA DE GOVERN - ÀREA
D'ECOLOGIA URBANA, EMERGÈNCIA CLIMÀTICA I TRANSICIÓ ENERGÈTICA

PREGUNTA QUE PRESENTA LA VOCAL MAR VELARTE QUILIS, EN SU PROPIO
NOMBRE Y EN EL DEL GRUPO MUNICIPAL CIUDADANOS, ANTE EL CONSEJO DE
DISTRITO DE POBLES DEL SUD DEL AYUNTAMIENTO DE VALENCIA 

El pasado mes de julio de 2021 la concejalía de Limpieza y Gestión de Residuos anunció
que se ampliaba el servicio de limpieza en El Palmar a los domingos y que dicho servicio
incluiría el barrido de calles y el vaciado de papeleras. 

Hemos constatado que el barrido de calles no se está llevando a cabo tal y como se
anunció.

1) ¿Cuál es el encargo realizado desde la concejalía de Limpieza y Gestión de Residuos a
la contrata para cubrir la limpieza de El Palmar durante los fines de semana? Adjunte copia
de las comunicaciones y encargos realizados.

L’encàrrec fet a la contracta, consisteix en buidar i netejar els punts de brutícia dels carrers
i zones de l’espai públic els diumenges i festius, ja que fins ara es feia únicament els dies
laborables, de dilluns a dissabte. A este servici, es suma el dispositiu habitual de dissabtes, és a
dir, un servici d’agranat manual de dilluns a dissabte, en el què un/a operari/a en jornada
completa i en torn matinal es desplaça amb furgoneta i neteja els carrers del poble. Este servici
ordinari inclou també la recollida amb xarxa dels objectes que suren sobre l’aigua dels canals. A
més, un camió cisterna amb personal operari i mànega, aigualeja dos vegades al mes les calçades
i voreres.

Cal afegir, que queda exclosa la neteja de l’àrea d’ús de terrasses que, tal i com regula
l’Ordenança Municipal de neteja urbana, correspon als establiments hostalers.

 

El encargo hecho a la contrata, consiste en vaciar y limpiar los puntos de suciedad de las
calles y zonas del espacio público los domingos y festivos, dado que hasta ahora se hacía
únicamente los días laborables, de lunes a sábado. A este servicio, se suma el dispositivo
habitual de sábados, es decir, un servicio de barrido manual de lunes a sábado, en el que un/a
operario/a en jornada completa y en turno matinal se desplaza con furgoneta y limpia las calles
del pueblo. Este servicio ordinario incluye también la recogida con red de los objetos que flotan
sobre el agua de los canales. Además, un camión cuba con personal operario y manguera,
baldea dos veces al mes las calzadas y aceras.

Hay que añadir, que queda excluida la limpieza del área de uso de terrazas que, tal y
como regula la Ordenanza Municipal de limpieza urbana, corresponde a los establecimientos
hosteleros.
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2) ¿Cuántas inspecciones se han realizado en domingo a la contrata encargada de la
limpieza de El Palmar desde el anuncio de esta nueva medida? ¿Existe algún parte por el
incumplimiento de la limpieza viaria? Indique cuántos. 

No existeix constància d’incompliment del servici esmentat.

No existe constancia de incumplimiento del citado servicio.

 

3) En caso de no haber realizado el encargo de barrido de calles en domingo, ¿piensan
añadir esta nueva medida a los trabajos a realizar en El Palmar? 

No es el cas. 

No es el caso.

13 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Precs i Preguntes

Intervé la vocal del Grup Municipal Popular Cristina Peris per a manifestar sobre l'informe
de la Secretaria General, que ja sabien que el President podia exercir el seu vot de qualitat, però
que els dubtes estaven sobre la manera d'exercir aquesta prerrogativa En l'informe es parla que es
van realitzar dues votacions i ella no recorda que això fora així, es va procedir a votar una
vegada, després d'instar la vocal de Compromis a confirmar el seu vot, i al final de la votació dels
vocals , va procedir a votar el President. Llig un paràgraf de l'informe de la Secretaria General, i
manifesta que no es va complir, perquè no va haver-hi 2 votacions ni tampoc empat , doncs el
president no voto, fins al final. Entén que la moció hauria de donar-se per aprovada.

Intervé el vocal del Grup Municipal VOX, Vicente Quilis, per a expressar que s'ha de votar
tots alhora. D'altra banda vol informar de la comunicació que els pares dels xiquets han rebut
sobre el procés de vacunació, donant un termini escàs de 24 hores perquè donen la seua
conformitat, i rebutja que es pretenga utilitzar al professorat per a aconsellar. Ni hi ha tanta
urgència ni els consells han de procedir d'altres persones que professionals de la salut.

Intervé la vocal del Grup Municipal Ciutadans que dona trasllat d'un dubte presentat per
l'Associació de Veïns del palmar, sobre l'activitat que es va estudiar en el Consell de juny sobre
visites guiades. Es realitzarà?, queda per a l'any pròxim?.

Intervé la vocal del Grup Municipal Compromis Raquel Romero per a pregar que els
informes dels tècnics municipals es facen en valencià. d'altra banda proposa s'organitze per a
l'any pròxim sessions del Consell en altres Pobles del Sud.

Procedeix a contestar el President respecte a l'informe de la Secretaria General, aquest es
basa en el text de l'acta de la sessió que va anar aprovat sense al·legacions en la sessió el Consell
següent, i per tant era ferm. Quant a  les activitats proposades per a l'any 2021, algunes al final no
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s'han pogut realitzar, i caldrà esperar a l'any següent per a la seua execució, a càrrec dels
pressupostos de l'any 2022.

Respecte a la celebració de consells itinerants , està d'acord a tornar a realitzar-les.
Respecte a l'ús del valencià, sempre s'ha de complir el Reglament que té aprovat en Ajuntament, i
el funcionari pot triar la llengua que utilitze. I quant a  l'activitat organitzada per la Delegació de
recursos Culturals en Pinedo, es donarà trasllat a la mateixa de l'esdevingut, per a una millor
planificació.

14 RESULTAT: QUEDAR ASSABENTAT
ASSUMPTE:
Intervencions veïnals

 Intervé Amparo Puchades Giner de l'Associació de veïnes i veïns de Castellar i l´Oliveral:

"Millora del transport públic i del pressupost necessari per a aconseguir-lo".
"Millora del centre de Salut de Castellar i l ´Oliveral així com l'augment del personal sanitari"

 Interviene Amparo Gabino Navarro, vecina del Perellonet:

"Bancos Devesa del Saler"

 Interviene Vicente Romero Ibañez de la Asociacion de Vecinos La Unión de la Punta:

"Por que no se avisa y comunica a esta asociación de la celebración de las Juntas
Ordinarias y extraordinarias de esta Junta Municipal de Pobles del Sud"

 Interviene Pilar Copevi Piera de la sociación de vecinos de Pinedo SCH:

"Sustituciones en el plan vacacional de todos los profesionales. Aumento de la Plantilla
con un/una enfermera/o mas. Mismo horario de pediatría   que teniamos hasta ahora en el
consultorio de Pinedo. Una SVA ( ambulancia mecanizada) para las Pedanias del Sur. Mejora en
Sanidad Pedanías del Sud."

I no havent hi  mes assumptes que tractar el president alça la sessió sent les 20 hores i 05
minuts del 13 de decembre de 2021, de la qual s'esten la present acta que firma el Sr. President i
que el Secretari certifica.


